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Protokół nr XXXV  

z XXXV sesji Rady Gminy Wąwolnica 
z dnia 29 września 2022 r. 

 
XXXV Sesja dnia 29 września 2022 odbyła się w Urzędzie Gminy Wąwolnica. 
Obrady rozpoczęto o godz. 09:08, a zakończono o godz. 11:13 tego samego 

dnia. Obradom Przewodniczyła Ewa Żybura - Przewodnicząca Rady Gminy 
Wąwolnica.  

W posiedzeniu wzięło udział 14  Radnych. 

Obecni: 

1. Adam Bieniek 
2. Aleksandra Bukała 

3. Maciej Grusiewicz 
4. Dariusz Guzek 
5. Dorota Kolibska 

6. Jadwiga Kołodyńska 
7. Paulina Marczak-Sagan 

8. Beata Pruchniak 
9. Bartłomiej Rukasz 
10. Tadeusz Szyszka 

11. Elżbieta Tomaszewska 
12. Marcin Turek 

14. Rafał Woś 
15. Ewa Żybura 

Nieobecna Ewa Wierzbicka 

 

 
Ad.1. Otwarcie Sesji. 
 

Przewodnicząca Rady powitała zebranych na sesji Radnych, gości, panią 
protokolant, pana informatyka, następnie poinformowała, że sesja jest 
nagrywana. Nagranie zostanie udostępnione w BIP i na stronie Gminy Wąwolnica. 

Przewodnicząca słowami „ Otwieram XXXV sesję Rady Gminy Wąwolnica” 

otworzyła obrady Rady, następnie w oparciu o listę obecności oraz potwierdzenie 
obecności na tabletach, stwierdziła, że na sali jest obecnych 14 z 15 radnych, co 

stanowi wymagane kworum do podejmowania uchwał. Poinformowała również, 
że sesja została zwołana prawidłowo. 
 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca poinformowała, że na prośbę na prośbę Pani Skarbnik proponuje 
zmianę w przedłożonym porządku obrad dzisiejszej sesji w następujących 

punktach. Punktem 7 będzie podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego gminy Wąwolnica, punktem 8 będzie 
podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2022 
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rok, punkt 8 to jest ten punkt, który doszedł, punkt 9. Interpelacje i zapytania 

radnych, punkt 10. Wolne wnioski i informacje. 11. Zamknięcie sesji. Dodała,  
że wszystkie uchwały były opiniowane podczas wspólnego posiedzenia Komisji 

Budżetu oraz Komisji Spraw Społecznych. 

Innych propozycji zmian do porządku obrad  nie zgłoszono, Przewodnicząca  
odczytała proponowany porządek obrad XXXV sesji z uwzględnieniem 

proponowanych zmian, następnie poddała go pod głosowanie. 

Proponowany porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy z uwzględnieniem 
proponowanej zmiany. 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2022 rok.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej  
na 2022 rok. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał 

Woś, Ewa Żybura 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że Przedstawiony porządek obrad XXXV sesji Rady 
Gminy Wąwolnica został przyjęty. 
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura:  
Przechodzimy do kolejnego punktu. Jest to przyjęcie protokołu z XXXIII sesji 

Rady Gminy Wąwolnica. Protokół został wysłany na tablety. Nie wpłynęły żadne 
uwagi. Czy ktoś zgłasza jakieś uwagi? Nie widzę. Wobec braku uwag 
przechodzimy do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XXXIII sesji Rady 

Gminy Wąwolnica. Proszę o głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał 

Woś, Ewa Żybura 
Protokół został przyjęty. 

 
Ad.4. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Żybura:  
Przechodzimy do kolejnego punktu. Jest to przyjęcie protokołu z XXXIV sesji 

Rady Gminy Wąwolnica.  
Protokół również został wysłany na tablety. Mogliście się Państwo z nim 

zapoznać. Do chwili obecnej nie wpłynęły żadne uwagi. Czy ktoś wnosi jakieś 
uwagi? Nie widzę. Do wczoraj również nie wpłynęły żadne uwagi. Czy ktoś 
zgłasza jakieś uwagi? Nie widzę. Wobec braku uwag przechodzimy do głosowania 

w sprawie przyjęcia protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy Wąwolnica. Proszę  
o głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 

Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał 
Woś, Ewa Żybura 
 

Protokół został przyjęty. 
 

Ad. 5. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Ewa Żybura:  

Niestety Pan Wójt jest nieobecny. W imieniu Pana Wójta proszę o przedstawienie 
sprawozdania międzysesyjnego Pana Sekretarza Gminy. Proszę bardzo, Pana 

Grzegorza Dunię. 
 
Sekretarz Grzegorz Dunia:  

Szanowni Państwo Radni, na prośbę Pana Wójta, który niestety ze względów 
zdrowotnych nie może dzisiaj uczestniczyć w tej sesji, przedstawię taką 

informację co w tym okresie od poprzedniej sesji do tej sesji działo się 
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tutaj u nas w gminie, a działo się dużo. Jest dużo tych informacji. Tutaj 

szczególnie właśnie w zakresie dotyczącym inwestycji gminnych, bo realizujemy 
ich, jak Państwo widzicie, bardzo, bardzo wiele i w wielu miejscach. I tutaj 

chciałbym, żeby Państwo na bieżąco, Państwo radni, zarówno mieszkańcy,  
którzy nas słuchają tutaj przez łącza internetowe, mieli taką informację: 
 

- Odnośnie inwestycji przebudowa stacji uzdatniania wody w Karmanowicach, 
która jest w trakcie realizacji, chcę poinformować, że inwestycja ta zgodnie  

z planem ma się zakończyć do 16 listopada, bodajże tam jest ten termin. 
Mieliśmy tutaj naradę w tym tygodniu. Dwa dni temu wykonawca potwierdził,  
że termin nie jest zagrożony. W tej chwili trwają takie prace związane  

z wykonaniem jakby modernizacji zbiornika na wodę, potężny zbiornik, 
wykonywana jest tzw. membrana, po to, żeby ten zbiornik jeszcze przez wiele lat 

mógł służyć i żeby woda, która będzie w tym zbiorniku była w jak najlepszych.  
Ta membrana, taka specjalna ma temu służyć. Będą przenoszone już teraz  
na dniach urządzenia, pompy, które były wyniesione na zewnątrz ze względu,  

że budynek stacji jest modernizowany, teraz będą wnoszone do środka, już pora 
najwyższa też, bo obawiamy się przymrozków ale wykonawca zapewnia,  

że jeszcze, właśnie w tym dobrym czasie zdąży to tam poprzenosić, tak że będzie 
to wszystko zrealizowane i będzie służyło mieszkańcom przez wiele, wiele lat. 

Przypomnę i dodam jeszcze, że również zmodernizowaliśmy dwie studnie 
głębinowe tam. Tam jedna studnia była, w ogóle ta stacja wcześniej chodziła  
na jednej studni. Teraz będzie druga studnia, która była, tylko była nieczynna. 

Będzie zmodernizowana, nowe pompy, nowe urządzenia, wszystko filtry itd.  
Tak, że to tak dla bezpieczeństwa, no bo takie są wymagania. 

 
-Kolejna inwestycja, o której chciałem powiedzieć to też przebudowa sieci 
wodociągowej i budowa oświetlenia drogowego z przebudową nawierzchni ulicy 

Słowicza Dolina w Wąwolnicy. Tam również realizowane są prace budowlane. 
Wykonany został wodociąg, wymieniona została sieć wodociągowa, bo tam była 

ta sieć stara, azbestowa. Teraz jest położona główna magistrala nowa  
i po przyłączane są przyłącza właśnie z poszczególnych posesji do tej sieci.  
Ta sieć jest połączona z siecią główną tutaj w ulicy Kębelskiej. Tu mieliśmy 

pewien problem, zresztą tutaj mieszkańcy odczuli w trakcie realizacji, ponieważ 
ta stara sieć niestety nie była dobrze zinwentaryzowana. Wykonawca tam kilka 

razy trafił. Niestety tym przewiertem na tą starą rurę, dochodziło do awarii. 
Oprócz tego tutaj jak było przyłączenie w ulicy Kębelskiej trzeba było na pewnym 
odcinku też tą starą magistralę wymienić i tam taką specjalną część sieci,  

bo specjalny trójnik poszedł. To też jako takie roboty dodatkowe były,  
które nie były przewidziane, nie przewidziano, że w tak słabym stanie jest  

ta rura, do której się podłączamy. Trzeba było ją na pewnym odcinku wymienić, 
ale to wszystko zostało zrealizowane. Teraz położony został kabel oświetleniowy 
już wyprowadzone są przewody. Po wykonaniu nawierzchni będą ustawione 

słupy, już nawierzchnia jest w trakcie w tej chwili realizacji. - Będzie piękna, 
ładna uliczka z oświetleniem. Będzie można tam nawet na spacer  

z przyjemnością pójść wieczorową porą. 
 
- Rozbudowa sieci wodociągowej Kębło- Mareczki. Jak Państwo wiecie, kawałek 

sieci musieliśmy dobudować, żeby zapewnić odpowiednie ciśnienie związane  
z bezpieczeństwem pożarowym tutaj dla tych obiektów, które się znajdują  

na dole, w Kęble i to zostało wykonane. Planowaliśmy 80 tysięcy. Zostało  
to wykonane za 75 tysięcy złotych. 
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- Przebudowa budynku dawnego przedszkola w Wąwolnicy na Centrum Integracji 

Społecznej. Tam jesteśmy w trakcie realizacji tych prac. Te prace się przeciągną. 
One nie będą zrealizowane zgodnie z umową. Termin nie jest dochowany  

z różnych przyczyn. Między innymi teraz jest kwestia właśnie opóźnień 
związanych z dostawą okien do obiektu, ale też inne kwestie, które doprowadziły 
do tego, że no niestety, jakieś problemy wykonawcy, że ten termin się trochę 

przeciąga. Trwają prace związane z izolacją ścian w budynku, tych ścian 
fundamentowych w przyziemiu. Izolacja termiczna dachu, połaci dachowej  

i prace wewnętrzne oraz zewnętrzne związane z zagospodarowaniem terenu.  
 
-Temat dotyczący Rynku w Wąwolnicy, który mamy tutaj w naszym planie 

wpisany. Odnowiony rynek w Wąwolnicy. Podpisano umowę na wykonanie prac 
archeologicznych z firmą Mitrus Edmund Pracownia Badań i Nadzorów 

Archeologicznych. I to jest taki pierwszy etap prac, ponieważ przeprowadzone 
były badania georadarem.  Cały rynek został georadarem sprawdzony. Tam 
georadar wskazał na to, że w ziemi znajdują się jakieś ślady dawnych obiektów. 

I teraz, według koncepcji, którą mamy opracowaną wytypowane zostały miejsca, 
w których prowadzone będą w pierwszej kolejności roboty pewne, jeśli  

ta realizacja dojdzie do skutku i w tych miejscach wytypowane zostały  
z konserwatorem właśnie takie obszary, gdzie te badania w pierwszej kolejności 

będą prowadzone. Na podstawie tych badań będzie na pewno weryfikacja 
koncepcji i opracowanie projektu już szczegółowego projektu przebudowy tego 
rynku. Oczywiście później, już w trakcie realizacji, jakby tej rewitalizacji Rynku 

również będą prowadzone dalsze prace związane właśnie z archeologią, tak żeby 
dokładnie to wszystko przebadać. Powstanie dokumentacja papierowa z tych 

badań i nie tylko papierowa, bo też to będzie wszystko w wersji elektronicznej. 
Na przyszłość wszyscy będą wiedzieli, jaka tam historia tego naszego centrum  
w Wąwolnicy była, tak że są to ważne rzeczy. Te prace potrwają do końca 

czerwca. One będą właśnie na przełomie do końca lipca przyszłego roku. Czyli  
w tym roku się rozpoczną te prace archeologiczne, a w przyszłym roku  

się zakończą. Dopiero wtedy będziemy mogli uszczegółowić całą kompleksową 
dokumentację na odnowę rynku w Wąwolnicy, więc są to niezbędne prace,  
które prowadzimy. 

 
- Trwa realizacja projektu Cyfrowa Polska, na którą pozyskaliśmy środki, 

dofinansowanie. Z tego projektu mieli nowe komputery, nowe oprogramowanie, 
audyt wykonanych tutaj, powymieniamy sprzęt w urzędzie częściowo,  
w Zakładzie Gospodarki Komunalnej. Jest to finansowane w ponad 90 procentach 

ze środków zewnętrznych, więc tutaj jest to bardzo korzystne dla naszej gminy. 
 

-Wykonanie robót budowlanych w budynku OSP z dobudową garażu dla 
samochodu strażackiego w Wąwolnicy. Jak Państwo wiecie w ramach Polskiego 
Ładu przyznane zostały środki na modernizację tego obiektu i w tej chwili 

trwa opracowanie już dokładnej, szczegółowej dokumentacji technicznej  
na budynek właśnie ten istniejący budynek. Będą wzmacniane fundamenty, 

izolacje. 
Będą wykonane elewacja, więc to wszystko projekt przewiduje i jak będziemy 
planować budżet będziemy wspólnie decydować co dalej. Państwo będziecie 

decydować co dalej z tą inwestycją. 
-Temat też dotyczący OSP w Wąwolnicy, czyli dostawa średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego. Rozstrzygnięte zostało postępowanie przetargowe.  
Tutaj Państwo wspólnie z Wójtem zdecydowaliście, że ten zakup dojdzie  
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do skutku. Wykonawcą jest firma Szczęśniak Pojazdy Specjalistyczne z Bielska-

Białej za cenę 934 tysiące 923 zł, z czego tutaj OSP otrzymało dotację na ten cel 
w kwocie 420 tys. złotych. Pozostała kwota ma to być pożyczka z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. To jest kwota 514 tys. 923 
zł. 
- Termomodernizacja. Kolejna inwestycja. Termomodernizacja segmentu 

środkowego budynku szkolnego wraz z poprawą funkcjonalności i bezpieczeństwa 
wejść do budynku. Trwają prace zewnętrzne, są odkopane fundamenty, będą 

izolowane, izolacja przeciwwilgociowa, izolacja termiczna. To wszystko było 
odkopane na początku, jakby jeszcze lata, schło, obsychało, przygotowane teraz 
pod izolacje. Już w przyszłym tygodniu te izolacje będą tam wykonywane, 

ale też trwały prace wewnątrz budynku związane z przebudową całej instalacji 
centralnego ogrzewania. Te prace zostały wykonane tuż przed końcem roku. Tam 

jeszcze jakieś drobne rzeczy związane z zabudową rur, ale one będą 
prawdopodobnie wykonywane w ferie świąteczne lub zimowe, kiedy dzieci nie 
będzie. Kotłownia jest modernizowana, będzie nowy kocioł. Tutaj jest potężna 

inwestycja. Jest zapewnienie wykonawcy, że w ciągu tych dwóch tygodni ten 
nowy kocioł już tam powinien zafunkcjonować w tym obiekcie, no bo jest jesień, 

zima, żeby było ciepło, tak że też to idzie w zasadzie zgodnie z harmonogramem. 
Mieliśmy naradę w tym tygodniu, co dwa tygodnie się spotykamy, oceniamy  

te prace i w jakiś sposób też staramy się je nadzorować, żeby to szło jak 
najlepiej, jak najszybciej. Będzie jeszcze tam wykonywane właśnie 
termomodernizacja, czyli najpierw będzie wymiana dachu na tym budynku 

środkowym, tego łącznika, pokrycia dachowego ze wzmocnieniem konstrukcji,  
no i równolegle będą rusztowania, będzie wykonywana elewacja, czyli ocieplenie 

tej środkowej części szkoły, czyli tego łącznika i później ta przebudowa tutaj 
przed głównym wejściem przy drodze wojewódzkiej. Będzie to potężna 
inwestycja, będą porozbierane mury te, które są popękane, połamane i nowe 

wejścia, zieleń itd. Myślę, że efekt końcowy będzie bardzo fajny. Te prace są w 
trakcie.  

W tym budynku szkoły również zostały wykonane prace zgodnie z zaleceniami 
sanepidu. Tam w kilku klasach trzeba było pomalować podłogi wycyklinować, 
pomalować. Państwo na to przeznaczali środki finansowe. Te prace zostały 

wykonane. Oceniliśmy je, że bardzo fajnie, ładnie to wygląda, tak że wszyscy  
są zadowoleni. Użytkownicy przede wszystkim. eż. 

- Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły Podstawowej  
w Karmanowicach. Tutaj też pozyskaliśmy środki z Polskiego Ładu. One są jakby 
do wykorzystania, są przyznane na tę inwestycję. Opracowujemy  

teraz szczegółową dokumentację techniczną, też w zakresie m.in. wymiany 
centralnego ogrzewania, modernizacji kotłowni, przebudowy tych miejsc, 

chodników, opasek, tych miejsc utwardzonych przed szkołą. Również będzie 
wymieniona instalacja elektryczna w zakresie, w którym jeszcze nie została 
wymieniona i do tego wymienimy wszystkie oprawy oświetleniowe. Chcemy  

je ujednolicić, żeby to było spełniające warunki wszelkie i te, które narzuca 
sanepid, i te warunki przede wszystkim bezpieczeństwa też tych opraw.  

I oczywiście też powstaje projekt takiej instalacji fotowoltaicznej, żeby z tych 
paneli fotowoltaicznych również tutaj ta instalacja, ta, te wszystkie urządzenia, 
które tam pobierają prąd, mogły być zasilane właśnie ze słońca.  

Wiemy, co to są panele fotowoltaiczne. 
 

- Przebudowa drogi wojewódzkiej 830 w zakresie budowy chodnika i oświetlenia 
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drogowego między Wąwolnicą i Nałęczowem, prace się rozpoczęły, tam od strony 

Nałęczowa, ta linia oświetleniowa już jest prawie tutaj, niedługo będzie  
na ukończeniu. 

Trwają już prace związane z kanalizacją burzową, która musi powstać zanim 
chodnik będzie budowany, więc to wszystko się już tam od strony 
Nałęczowa dzieje. No i mamy nadzieję, że to zostanie wykonane. Termin 

realizacji. Umowa została podpisana 20 czerwca, a termin realizacji mamy  
u określony na 310 dni. Teraz jeszcze, dużo tego wszystkiego jest. 

- Udzielenie pomocy rzeczowej Powiatowi Puławskiemu na chodnik 
Karmanowicach przy drodze powiatowej. Tutaj jest podpisana umowa. Projektant 
jest w trakcie realizacji. Pan radny pytał ostatnio na komisji, ja z nim wczoraj 

rozmawiałem. Zapewnia, że to zrealizuje w tym roku, zgodnie zresztą z umową  
i tę dokumentację będziemy mieli. To jest ten chodnik tutaj na tym odcinku od 

drogi wojewódzkiej 830 w kierunku Łopatek na tej części Karmanowic. 
-  Poprawa dostępności do Urzędu Gminy poprzez przebudowę drogi dojazdowej, 
no to też Państwo tutaj widzicie, już te prace drogowe w zasadzie zostały 

ukończone. Trwają te prace związane z zagospodarowaniem terenu, 
uporządkowaniem tej skarpy. No fajnie tu się zrobiło. Mamy  

na to dofinansowanie, ze środków zewnętrznych to robimy, więc zrobi  
się wreszcie porządek, co cieszy, szczególnie mamy połączenie teraz drogą  

z ulicą Partyzantów, więc dostęp i do urzędu i do przychodni zdrowia, i tutaj  
do weterynarii. 
I tutaj jest blok, mieszkańcy mieszkają, tak że bardzo ważny ten węzeł 

komunikacyjny i poprawiło nam się tutaj też stan parkingów, parkowania  
przy urzędzie, tak że pożyteczne te wszystkie prace są bardzo. 

 
- Budowa oświetlenia drogowego  miejscowości Łopatki. Tutaj ten temat 
wspomnę, ponieważ wiecie Państwo, że tam był problem własnościowy,  

tam projekt powstał już kilka miesięcy temu. 
Okazało się, że firma Andros też tam zrobiła swoje pomiary,  

no i była niezgodność co do własności. Musieliśmy to wszystko uporządkować 
geodezyjne, to zostało zrobione, powstały nowe granice, nowe mapy do celów 
projektowych, tam się niedużo przesunęło, no i trzeba w tym zakresie trochę 

przerobić ten projekt i te prace projektant właśnie realizuje i tutaj już będzie 
można planować środki na wykonanie tego oświetlenia. No przeciągnęło  

się to ze względu na różne komplikacje, które Państwo wiecie, jakie tam 
występowały, te własnościowe przede wszystkim, ale jest to uporządkowane  
i inwestycja będzie przygotowana i będzie zrealizowana. Oczywiście  

to od Państwa będzie zależało, bo to musimy też jakieś środki na ten cel 
przeznaczyć, ale myślę, że tutaj ten zakres zostanie zrobiony. I tutaj również co, 

do oświetlenia jest przygotowana dokumentacja, są pozwolenia. Państwo  
już decydują też o przyznaniu środków, tam zwiększeniu. 
- Będziemy, realizować  oświetlenie w miejscowości Zarzeka. W ramach tej 

inwestycji ma powstać  17 słupów i 13 lamp. Tam kilka słupów takich 
przesyłowych jest, dlatego słupów jest więcej. W cyklu dwuletnim też to będzie 

realizowane. W ramach bieżącego utrzymania dróg, tutaj temat się finalizuje, 
chociaż nie do końca, jeśli chodzi o ten fundusz sołecki. Został ogłoszony,  
jak Państwo wiecie, przetarg na dostawę gruzu budowlanego i tłucznia,  

i wykonanie tych fragmentów nawierzchni z płyt drogowych i wpłynęła nam, 
niestety, jakby, mamy jedną oferta na gruz, tylko jakby wypełnia te warunki 

finansowe, jakie zostały przeznaczone na ten cel i została ta wybrana firma 
Borkop Zakład Produkcyjno-Usługowo-Handlowy Jan Boroch.                                                                             
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Z resztą on w poprzednich latach też tutaj wykonywał te prace, tutaj na kwotę 

80 tysięcy 999 złotych i to już będzie realizowane. Natomiast jeśli chodzi  
o zakres dotyczący tłucznia i płyt drogowych, no to tutaj niestety ceny tych usług 

są bardzo wysokie. One prawie dwukrotnie przekroczyły to, ile na ten cel było 
przeznaczonych środków. Teraz Pan Wójt będzie podejmował decyzję, co dalej, 
czy ponowny przetarg, czy będziemy może w jakiś inny sposób ten materiał 

zamawiać. Też jeszcze taka informacja, bo też prowadziliśmy postępowanie 
przetargowe na dostawę żywności dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Wąwolnicy, bo tam jest stołówka. Zamówienie, wartość tych produktów jest 
powyżej tego progu przetargowego, więc musieliśmy to tutaj zrobić. I tak dla też 
tutaj dla Państwa wiedzy podpisano umowę 1 września na część piątą warzywa i 

owoce i część dziesiątą - ziemniaki. Cena ofertowa warzywa i owoce za 24 
tysiące 230 złotych. Ziemniaki za 4 tys. zł. Część ósma - mrożonki i ryby. I tutaj 

mrożonki będą za 22 tys. 519 złotych. Ryby za 19 tys. 720 złotych. 
Część druga – nabiał i część trzecia - różne artykuły spożywcze. I tutaj jest 
nabiał za 37 tysięcy 500 złotych. Artykuły spożywcze 47 tys. 506 zł. Część 

pierwsza była w przetargu Zakład Piekarniczy, chodziło o pieczywo, to zakład  
z Klementowic wygrał, cena oferty 12 tys. 170 zł. Natomiast nie wpłynęły oferty, 

będzie tutaj ponowne postępowanie trwa, na wędliny, na drób i jego przetwory 
i na jaja. I to do dzisiaj jest w zasadzie składania ofert, dzisiaj będzie tutaj 

rozstrzygnięcie. Mam nadzieję, że te oferty będą. A na razie to było kupowane  
w tym miesiącu po prostu z wolnej ręki. 
 

- Pan Wójt ponadto uczestniczył w zebraniach sołeckich. 
 

- Obecnie mamy kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej, która się też 
rozpoczęła na początku września, ma potrwać do końca października. To jest 
taka planowa co 4 lata Regionalna Izba Obrachunkowa kontroluje nas w zakresie 

finansów publicznych, jak gospodarujemy pieniędzmi. My - urząd, wszystkie 
jednostki gminne. 

 
Sekretarz dodał, że pomimo, że jesteśmy małym urzędem realizujemy bardzo 
dużo tematów i musimy na bieżąco kontrolować realizację inwestycji i rozliczać  

je  z instytucjami, które nas dotują, organizować przetargi i je rozstrzygać. 
Wszystko wymaga bardzo dużo pracy takiej urzędniczej, no a jest nas niewiele  

i staramy się jak możemy. Niestety nieraz coś się przeciąga, ale generalnie 
sprawy idą do przodu.  
Wspomniał również o inwestycji, która idzie na budynku OSP w Karmanowicach. 

Jest wykonywane ocieplenie, będzie piękna elewacja. Gmina dofinansowuje  
to zadanie. Też OSP pozyskało duże dofinansowanie, to też będzie tutaj 

wizerunkowo bardzo fajnie dla gminy przy takiej głównej drodze, 
 
Sekretarz nawiązał również do najbliższego okresu, w którym będzie bardzo dużo 

wytężonej pracy związanej z konstruowaniem nowego budżetu, który z uwagi  
na bardzo duże wydatki,  dużo inwestycji  realizowanych, oraz wysokich kosztów 

bieżących, w tym kosztów energii będzie bardzo trudno opracować. Też się 
musimy zastanowić nad tymi projektami dotyczącymi, gdzie mamy zapewnione 
środki z Polskiego Ładu, czyli tutaj na ten budynek OSP i ten garaż przy OSP  

w Wąwolnicy, Szkoła w Karmanowicach, wodociąg, na tak zwane słoneczne 
wzgórze, tam przy Zarzece, to są nowe inwestycje, czyli je będziemy wdrażać, 

mieliśmy dyskusję kilka miesięcy temu. Sytuacja finansowa jest coraz 
trudniejsza, bo ceny bieżącego utrzymania gminy bardzo, bardzo poszły w górę. 
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To głównie chodzi tu o energię i dlatego będziemy musieli to wszystko dobrze 

przeanalizować. 
Pan Wójt przekazał do poszczególnych sołectw pismo dotyczące dróg gminnych 

po to, żebyśmy przygotowali taki może plan na przyszłość właśnie modernizacji 
dróg, bo coraz mamy zgłaszane kolejne jakby zadania. Chcielibyśmy tutaj razem 
z Państwem taką decyzję podjąć, co robimy, co planujemy, co będziemy w stanie 

zrealizować, żeby to wszystko było dobrze rozplanowane i żeby ta gmina przez 
ten okres kryzysu bezpiecznie, bo to ogólnoświatowy kryzys, starała się 

realizować właśnie te zadania, te inwestycje, na które tutaj mieszkańcy oczekują.  
W imieniu Pana Wójta zwrócił się , o ścisłą współpracę, żebyśmy razem wszystko 
dobrze rozplanowali. 

 
O godz. 9.44 Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy. 

 
O godz. 10.03 Przewodnicząca wznowiła posiedzenie sesji po przerwie. Następnie 
prosiła o potwierdzenie kworum. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2022 
rok. 

 
Przewodnicząca: projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję 
Budżetu, Inwestycji, Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisje Spraw 

Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska podczas wspólnego posiedzenia, proszę Panią Przewodniczącą 

wspólnego posiedzenia o opinię. 
 
Przewodnicząca wspólnych obrad D. Kolibska przekazała, że - projekt uchwały 

został przez obie komisje zaopiniowany pozytywnie. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 
 
Głos zabrała Radna B. Pruchniak:  

chciałabym się odnieść do wniosku, który złożyłam 23 czerwca. Chodziło  
o sporządzanie pisemnego uzasadnienia projektów uchwał dotyczący zmian  

w budżecie gminy. Wniosek złożyłam do Pani Skarbnik. Pani Skarbnik była 
uprzejma mi odpowiedzieć. Zresztą Państwo widzicie, że też tak jakby 
zastosowała się do tej mojej prośby, za co bardzo serdecznie dziękuję. 

Ja tylko powiem, że Pani w trakcie pisma, które tutaj otrzymałam, Pani Skarbnik 
powołała się na zasady techniki prawodawczej, w której było między innymi 

napisane, że do projektów rozporządzenia dołącza się uzasadnienia. Nie będę 
czytała wszystkich, całej podstawy prawnej, tylko tutaj najważniejsze, 
najistotniejsze rzeczy. -Należy podkreślić, że powyższe zasady mają 

zastosowanie jedynie do aktów prawa miejscowego, nie zaś do wszystkich innych 
uchwał Rady Gminy niemających takiego charakteru. Niemniej jednak, 

wychodząc naprzeciw oczekiwaniom Państwa radnych, projekty uchwał w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Wąwolnica będą również zawierały krótkie i zwięzłe 
uzasadnienia proponowanych zmian. Natomiast ewentualne powstałe po Państwa 

stronie wątpliwości merytoryczne będą rozstrzygane oraz wyjaśniane  
na stosownych komisjach Rady Gminy oraz sesjach Rady Gminy. I tutaj chciałam 

powiedzieć, że rzeczywiście tak też się na tej komisji stało, jak wszyscy Państwo 
wiecie, ale ja mam, jeśli mogę, kilka pytań, bo tak. Dostaliśmy na komisję  
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te uzasadnienia, za które jeszcze raz bardzo dziękuję. Na pewno łatwiej było  

mi przebrnąć przez te zmiany budżetowe, które dostaliśmy, tylko nie do końca  
o to mi chodziło, bo tak. Bardzo dziękuję, to jest jasne na pewno dla osób,  

które są księgowymi, zajmują się księgowością. Natomiast nie ja na przykład nie 
wiem, jak to wygląda, już powiem. Jest podana klasyfikacja budżetowa, jest 
podana kwota i informacja dotycząca, jakby uzasadnienie dotyczące tej 

konkretnie kwoty to jest zwiększenie zgodnie z uzyskanymi dochodami w tym 
paragrafie i jest właśnie podany paragraf, czyli ta klasyfikacja budżetowa. I tak 

naprawdę  dla księgowego z pewnością jest to jasne, bo księgowi się w tym 
dosyć szybko biegle orientują, natomiast dalej nie wiem, gdzie było zwiększenie 
tych 6 tys. czy 14, czy zmniejszenie 811 tys. 298, to akurat było tak dosyć 

ogólnie, więc dziękuję, że było uzasadnienie. Dziękuję, że Pani wykonała tę 
pracę, bo to była ogromna praca. Ja mam tę świadomość. Tylko tak naprawdę 

chyba nie to miałam na myśli, bo mnie chodziło tylko o to, żebyśmy po prostu 
wiedzieli, że zwiększamy na przykład, że właśnie tak jak Pani była uprzejma na 
komisji właśnie nam wyjaśniać, dostaliśmy pieniądze związane, dodatek 

węglowy, musieliśmy przeksięgować pieniądze z Covida, czy no nie wiem,  
z czegoś tam i później tę informację uzyskaliśmy. A tak naprawdę ja, będąc 

laikiem, ja dalejna podstawie tego uzasadnienia nie jestem w stanie do tego 
dojść, to tylko tak. 

 
Pani Skarbnik:  
Dziękuję Pani radnej. - Ja myślę, że już tak szczegółowo  

jak te wyjaśnienia poszły, no to nie bardzo wiem nawet co odpowiedzieć, że Pani 
radna tego dalej nie rozumie. Ja poprosiłam, bo i tak wszyscy kierownicy 

składają, budżet składa się z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, ze Szkoły 
Podstawowej w Karmanowicach, z Urzędu Gminy, OPS i zakładu, no i z instytucji 
kultury. To są nasze jednostki, więc wszyscy kierownicy, poprosiłam,  

aby do zmian, bo do mnie te zmiany trafiają, nie to, że ja sama ich robię,  
więc każdy kierownik do swojego planu przesyła mi prośbę do Wójta, Wójt  

do Skarbnika o zwiększenie, czy o zmianę ewentualnie. I poprosiłam do tego 
takie opisówki, ponieważ ja nie jestem w stanie za kierownika, po to jest 
kierownik każdej jednostki, on wie jaki, i poprosiłam o opisówki i te opisówki 

postanowiłam, że będę Państwu kserowała i przesyłała według tej prośby. 
Ewentualnie jeszcze jeżeli coś dodaję od siebie, co dotyczy ogólnych zmian,  

no to tak jak już czy dojdzie coś w ostatniej chwili, no to wtedy już wyjaśnimy  
na komisji. Dodatkowo jeszcze Pani główna księgowa też, która ona mi 
sporządza te zmiany, też bardzo się opracowała, żeby to wszystko Państwu 

opisać, też była na komisji i wszystko wyjaśniała. Ja myślę, że jeżeli coś jest dla 
kogoś, jeszcze niezrozumiałe… Zapytam tak. Czy dla pozostałych Państwa 

radnych też jest to niezrozumiałe? - - Tak? Dla kogo? No może ja tak zapytam, 
bo ja nie wiem już. Dla Pani radnej, no to właśnie, więc... powiem tak, skończę. 
Powiem tak szczerze, nie wiem już jak my mamy to, bo to jest tak szczegółowo 

opisane, a zwiększyliśmy dochody. Może tak jest to opisane tylko i wyłącznie  
w tym miejscu, gdzie było wykonanie dochodów wyższe od planu, więc w tym 

momencie możemy dorównać do planu, ale do tej opisówki, którą Pani ma, Pani 
radna ma tych poszczególnych jednostek dostaliście Państwo jeszcze zbiorcze, 
bo ja to zbieram wszystko w zbiorcze i to, co robimy na sesji jest to właśnie 

zbiorówka do tych poszczególnych jednostek, nawet jak szkoła, tam się Państwu 
miesza, bo szkoła, prawda, to już jest w jednym dziale, rozdziale, paragrafie. 

Tutaj macie dokładnie rozbite na dwie szkoły. No nie wiem, ja myślę,  
że już bardziej szczegółowo no to chyba się nie da. Ewentualnie mam taką 
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prośbę, że jeżeli jeszcze czegoś Państwo nie rozumiecie, to proszę dopytywać. 

No po to są te komisje, rozmawiamy o tym, jeżeli coś jest niejasne. Zresztą  
my i tak omawiamy wszystko po kolei, niezależnie od tych wyjaśnień,  

które Państwo otrzymują. I jeżeli czegoś Pani nie rozumiała, po to była komisja. 
No szkoda, że Pani Beata o to nie zapytała po prostu. My naprawdę jesteśmy już 
teraz, nawet przychodzę często z Panią główną księgową, jeżeli jest więcej tych 

zmian w urzędzie i jesteśmy otwarte i wszystko możemy Państwu wyjaśnić. 
 

Radna B. Pruchniak:  
- Dziękuję, Pani Skarbnik. - A jeszcze dodam, bo my nie jesteśmy w stanie przy 
każdych zmianach, na każdej sesji opisywać co się składa w  te dochody, bo tam 

czasem to są różne rzeczy, a taką przecież opisówkę robimy Państwu na półrocze 
i na koniec roku szczegółową odnośnie wyszczególniamy co się z czego składa, 

więc te dochody, mieliście teraz Państwo też opisówkę z półrocza i te dochody 
były opisane w półroczu i też to się powieliło. Ten plan był mniejszy, 
gdzieniegdzie nie było tego planu. 

Pani główna księgowa Edyta bardzo dokładnie, to nawet omawiała poszczególne 
te dochody, bo byłam, z czego one wynikają. No nie wiem, po prostu ja uważam, 

że, to jest moje zdanie, że naprawdę bardzo szczegółowo to Państwu opisaliśmy. 
Z urzędu, to naprawdę jest bardzo szczegółowo opisane, no i myślę, że... 

Jeżeli coś będzie jeszcze niejasne, no to są komisje i proszę dopytywać,  
no po to jesteśmy. 
 

Radny A. Bieniek: 
 - Ja powiem tak, ja to akurat czytałem, być może też nie wiem, może będą moje 

też jest czytanie, natomiast ja to tak to czytałem. Mamy załącznik nr 1  
do uchwały, czyli to jest załącznik dochody. Załącznik numer 2. Później wydatki  
i cała tutaj ta tabela. 

Tabela jest taka dosyć gęsta, no ale tabela zawiera się z tych wszystkich działów, 
rozdziałów i paragrafów i w uzasadnieniu, tak jak tutaj to co mamy z kolei  

to, co dostaliśmy od Pani księgowej, uzasadnienie i dochodów i wydatków, mamy 
tą klasyfikację budżetową, no i chociażby nawet właśnie ten pierwszy z brzegu, 
ten punkt, o który Pani radna pytała, to pewnie o to chodziło. 

Klasyfikacja budżetowa, czyli dział 700, rozdział 700 05 i paragraf 830. No i tutaj 
to mamy opatrzone, czyli tutaj dzięki temu, przynajmniej uzasadnieniu, tak jak 

dla mnie, było mi łatwiej w tym gąszczu tych wszystkich tabelek łatwiej znaleźć 
gdzie są te ruchy, czyli gdzie są zwiększenia, a gdzie jest zmniejszenie. Nie 
wiem, ja akurat taką metodologią się tu kierowałem. Czy dobrą, nie wiem. Więc 

tak to ja odczytywałem. No nie wiem, tutaj akurat ja w tym wypadku to byłem 
zadowolony, że to jest, bo to mi dużo ułatwiło. Ale to każdy po swojemu. 

Każdy ma swoje metody. 
Radna B. Pruchniak:  
- Tutaj powiem, że ja też, mnie to bardzo ułatwiło analizowanie tych dochodów i 

wydatków. Ja też sobie przeglądałam załącznik numer 1, numer 2. Sprawdzałam, 
nawet sobie wynotowałam, który paragraf co oznacza i na przykład jest coś 

takiego jak na przykład subwencje, na przykład administracja publiczna, jest 
akurat ten 750.75095 paragraf 2100 to jest administracja publiczna, sobie 
sprawdziłam i Pani wspomniała o szkołach, ale ja nie wiem, czy to o szkoły 

chodzi. O to mi chodzi, że po prostu. 
 

Skarbnik:  
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- Przepraszam, ale to już Państwo musicie według klasyfikacji budżetowej. Szkoły 

są w rozdziale 801. I Pani opisówkę, Pani radna, odrębnie 
ze szkół. I później w łącznym budżecie to, co jest ze szkół znajduje się tam, 

gdzie powinno być - w szkołach 801. 
 
Radna B. Pruchniak: 

 - Tutaj przyznam, rzeczywiście bardzo mi to ułatwiło.  Bardzo dziękuję,  
że to w takiej formie jest zrobione, bo wszystko jest rozbite, jest 

usystematyzowane, jest po kolei. Łatwiej mi się poruszać teraz po tych 
załącznikach. Ja po prostu nie rozumiem co oznacza zdanie: zwiększanie zgodnie 
z uzyskanymi dochodami w tym paragrafie. Po prostu tego nie rozumiem. 

 
Skarbnik: 

- Więc ja już tłumaczę. Zwiększenie zgodnie z uzyskanymi dochodami. 
Nie planowaliśmy dochodów w tym paragrafie. W ciągu roku okazało się,  
że wpłynęły dochody, no bo też nie przewidzimy wszystkiego. Plan był na zero, 

dochód był załóżmy 50 tysięcy, więc spokojnie możemy sobie do planu zwiększyć 
o te 50 tysięcy, bo jest dochód bez planu. Wydatek bez planu być nie może. 

Dochód może. I jeżeli nie mieliśmy planu, a wpłynęło nam 50 tysięcy, więc 
spokojnie zwiększamy sobie dochód o te 50 tysięcy i jednocześnie możemy 

zwiększyć o 50 po wydatkach energię, żeby nam się zbilansowało. To o to chodzi. 
To ja tłumaczyłam, dlaczego tak zrobiliśmy, żeby jeszcze nie zaciągać 
kredytów na danym momencie. 

 
Radna B. Pruchniak: 

 - Ja to wszystko rozumiem i mówię naprawdę jest fajnie i teraz jest znacznie 
czytelniej, tylko po prostu... 
 

Skarbnik: 
- to może jeszcze na następnej komisji, przy następnej opisówce będziemy 

wyjaśniać szczegółowiej. Może poproszę o te pytania już, żeby Pani Radna 
przygotowała sobie następną komisję, a my postaramy się już dopasować  
do wymagań może. 

 
Przewodnicząca:  

- I tak jak Pani Skarbnik wspomniała, jeżeli są jakieś pytania, wątpliwości,  
to pytać, pytać i jeszcze raz pytać aż się zrozumie. 
 

Radna B. Pruchniak:  
- obiecuję, że na kolejną komisję będę przygotowana, przy czym to uzasadnienie 

dostaliśmy przed samą komisją, więc nie mogłam się przygotować. 
Skarbnik: 
- Nie. Ja przepraszam bardzo, ze zmianami dostaliście Państwo na tablety, 

specjalnie zamieszczone w pliku. To zrobiłam specjalnie, żebyście dostali 
wcześniej, było na pewno. Przygotowałam, przekazałam Pani Asi,  

żeby to Państwu wysłała po to właśnie, żebyście mogli się przygotować  
na komisję. Nie, to dostaliście zestawienia specjalnie i te opisówki, poprosiłam 
jednostki, dostaliście Państwo wcześniej razem z materiałami. 

 
Radna B. Pruchniak:  

- Ok. To przepraszam Panią bardzo. 
- Proszę bardzo. 
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Pan Sekretarz:  
- słóweczko, , jestem pełen uznania, że Pani radna tak szczegółowo analizuje  

i dopytuje. I bardzo dobrze, to się chwali z tym, że właśnie, żeby pamiętać też  
o tym, że materiały Państwo dostajecie. Jeśli do komisji przed komisją się nie 
zdąży i na komisji zapytać. Te materiały są 7 dni przed sesją, po to, żeby jak są 

wątpliwości, to nawet przecież można zadzwonić, przyjść, zadzwonić i dopytać. 
Dla Państwa radnych jesteśmy zawsze tutaj, 

jak najbardziej, z resztą dla wszystkich, którzy pytają, staramy się,  
tak że do tego zachęcam. 
 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, przewodnicząca zamknęła dyskusję,   
odczytała projekt uchwały i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 

  
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2022 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał 

Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (1) 

Ewa Wierzbicka 
 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała nr XXXV/258/22 w sprawie zmian w 

budżecie gminy Wąwolnica na 2022 roku została podjęta. 
 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Wąwolnica. 

 
 

Przewodnicząca:  
Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz 
Komisję Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Proszę Panią Przewodniczącą o opinię. 
 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia radna D. Kolibska: 
- Obie komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

 
Wobec braku głosów, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały.  Z załącznikiem Radni byli zapoznani. Był on szczegółowo omawiany 
podczas wspólnego posiedzenia komisji z udziałem gościa, który zajmuje się 
akurat tym tematem. Radni na pytanie Przewodniczącej, czy odczytać załącznik 

odpowiedzieli przecząco. Przewodnicząca odczytała uzasadnienie, następnie 
przeprowadziła głosowanie.  

 
Głosowano w sprawie: 



str. 14  z 23 

 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Wąwolnica.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 

Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał 
Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (1) 
Ewa Wierzbicka 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała numer XXXV/259/22 w sprawie 
aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego  
została podjęta.  

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 
2022 rok. 

 
Przewodnicząca:  

-Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, 
Inwestycji, Gospodarki i Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, 
Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas 

wspólnego posiedzenia. Proszę o opinię Panią Przewodniczącą. 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Radna D. Kolibska: - Projekt uchwały 

został przez obie komisje zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję,   

odczytała projekt uchwały, następnie przeprowadziła głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2022 
rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota 
Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, 
Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

PRZECIW (1) 
Elżbieta Tomaszewska 

NIEOBECNI (1) 
Ewa Wierzbicka 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała nr XXXV/260/22 w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2022 rok została podjęta 

 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że  do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 
interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. 

 
Zapytała: - czy ktoś z radnych chce złożyć w tym momencie interpelację, 
albo zapytanie na piśmie?- Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 

Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu. 
 

Ad.10. Wolne wnioski i informacje. 
 
-Przewodnicząca poinformowała, że wpłynął do niej wniosek formalny  

od Radnego Adama Bieńka o skorygowanie diet radnych gminy Wąwolnica za 
udział w posiedzeniach komisji i sesji. Przewodnicząca odczytała wniosek, 

następnie poinformowała, że wniosek będzie rozpatrzony na najbliższej komisji. 
Będzie dyskusja na ten temat. Pan radny też będzie uczestniczył, tak że od razu 

będzie wiedział na bieżąco, co się stanie z Pana wnioskiem. 
- Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęło pismo z Miejskiego Zakładu 
Komunikacji Puławy. Dzisiaj mieliśmy mieć gościa w tej sprawie, ale jest 

przełożony na następną sesję będziemy mieć Panią prezes- Przewodnicząca 
odczytała pismo. 

 
Sekretarz: - Tak, no dzisiaj było przewidziane, że tutaj się pojawi przedstawiciel 
zakładu komunikacji, natomiast nie ma Pana Wójta, a tak jak tu rozmawialiśmy, 

dobrze by było jakby Pan Wójt był, bo uczestniczył wcześniej w rozmowach 
razem z Burmistrzem Nałęczowa na ten temat, więc no tak, żeby tu coś jakieś 

wiążące stanowisko, no to Wójt będzie potrzebny, dlatego myślę, że możemy  
to na komisji oczywiście też zaprosić i przedyskutować, a już jak będzie jakaś 
potrzeba podejmowania decyzji, no to wtedy będzie to się odbywało na sesji. 

 
Radna D. Kolibska: - Właśnie do tego, co Pan Sekretarz powiedział,  

tu rozmawialiśmy z Państwem Radnymi na ostatniej komisji i chcielibyśmy 
właśnie, żeby przedstawiciel przyjechał także na kolejną komisję, tak przed 
sesją, chcielibyśmy wcześniej rozmawiać. 

 
- Myślę, że jak najbardziej możemy to zrobić. Ewentualnie na sesji może przed 

kamerami powiedzieć, jaki jest wynik rozmów, żeby wszyscy mieszkańcy 
zostali poinformowani, prawda? 
 

Radny A. Bieniek: w sumie Panu Sekretarzowi chciałem podziękować za 
zainteresowanie się tym naszym ujęciem wodnym, bo wizytowałem tam przez 

jakiś czas na tym ujęciu, troszeczkę to niepokojąco zaczynało wyglądać, w sensie 
takim, że prace były przerwane, nic się nie działo. Dodatkowym takim 
niepokojem było to, że gdy nastąpiło wybicie prądowe, w zasadzie unieruchomiło 

wszystkie urządzenia, to wymagało interwencji firmy wykonującej, co też jest dla 
mnie bardzo dziwne, bo uważam, że jeżeli takowe mogą być, jeżeli będzie 

wybicie jakiekolwiek prądowe to nie bardzo sobie wyobrażam, żeby za każdym 
razem do serwisu jechał wykonawca. Podejrzewam, że będzie to nawet może 
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bardzo trudne. Wiem, że każde wybicie prądowe, czyli zaniki wody wskutek tego 

powodują zaburzenia na instalacjach, co też w jakimś tam domyśle było też 
konsekwencją pojawienia się bakterii. Też jest taka teza, teoria może, że właśnie 

w wyniku wcześniejszego zaburzenia dostaw wody potem te bakterie się 
pojawiły. Chodzi o to głównie, że przyłącza, które są nieużytkowane przyłącza do 
starych budynków. W momencie zaniku ciśnienia woda z tych przyłączy schodzi                                                                                                                                                                                                                                                   

i bakterie, które często, gęsto mogą zalegać, ja nie mówię, że muszą, ale mogą 
zalegać w tych przyłączach, one się wtedy cofają do tej ogólnej sieci i potem  

w badaniach wychodzą nam właśnie takie różne kwiatki, więc dobrze, że się te 
prace ruszyły w końcu, chociażby nawet właśnie ze względu na te warunki 
atmosferyczne, może nie byłoby to tak palące dla nas, zwłaszcza mieszkańców, 

gdyby nie zbliżające się warunki atmosferyczne, trochę takie niewygodne  
dla takich prac. Radny podziękował  za zainteresowanie i że w końcu coś drgnęło, 

za wizytację inwestycji, dodał, że to nie jest inwestycja tylko Karmanowic,  
to nie jest inwestycja tylko OSP. To jest też inwestycja, gminna. Tak jak to Pan 
Sekretarz wspomniał, jest ona wspierana również poprzez dofinansowanie,  

dosyć znaczne, bo 75 tysięcy dofinansowanie ze strony Urzędu Gminy, ze strony 
gminy. 

Dlatego o to walczyłem, bo jest to bardzo piękny budynek przy drodze 
powiatowej, która jest w tej chwili drogą bardzo mocno uczęszczaną  

po wykonanym remoncie. Budynek z lat 60-tych, który, dokładnie 60 lat w tej 
chwili po oddaniu,  wymagał, bo troszeczkę był takim budynkiem widmo. Teraz 
będzie wizytówką dla nas wszystkich. To nie tylko dla mieszkańców Karmanowic, 

ale wizytówką dla wszystkich, dla całej gminy po prostu, że mamy naprawdę 
piękny budynek. Podobnie jak w Kurowie. 

Radna E. Tomaszewska: - Ja chciałabym poprosić tutaj Pana Sekretarza, 
ponieważ Pana Wójta nie ma o pewne wyjaśnienie. Słuchałam z uwagą 
sprawozdania z działalności międzysesyjnej, no i tutaj też nie znalazłam 

odpowiedzi na takie pytania. - Pytanie, które dręczy w sumie teraz mnie. Myślę, 
że Panią radną też, ale też mieszkańców Celejowa. Wiąże się to z ostatnim 

spotkaniem zebraniem wiejskim, na którym otrzymaliśmy informację od Pana 
Wójta o możliwości realizacji w przyszłym roku dokumentacji na chodnik  
w Celejowie, a w najbliższych latach na realizację całej tej inwestycji. W związku 

z tą informacją i przekazaną przez Pana Wójta, Pan Wójt zasugerował nam 
również dosyć mocno o przeniesienie środków sołectwa, z funduszu sołeckiego  

na tą inwestycję, co też uczyniliśmy. Część środków przeznaczyliśmy właśnie  
na inwestycję chodnika w Celejowie. Mieszkańcy bardzo ucieszyli się z tej 
informacji, ale ponieważ tutaj ani wcześniej w toku naszych obrad radnych nie 

było wzmianki o tym, że taka dokumentacja ma w przyszłym roku powstać,  
ani Pan też Sekretarz teraz nic nie wspomniał, że takie prace się toczą, czy mają 

się toczyć, czy jest, chciałam zapytać, co w związku z tym. No my fundusze 
przeznaczyliśmy, ale jak do tej pory, no ja tutaj z oficjalnych źródeł nic nie wiem 
i chciałabym, żeby mieszkańcy to wiedzieli, czy też uzyskali tę informację, 

ponieważ wszyscy obecnie wierzą, są przekonani, że w przyszłym roku 
taka dokumentacja powstanie. Pan Wójt określił, że koszt tej dokumentacji 

będzie w granicach około 150-200 tysięcy i gmina to zrealizuje. Chciałabym 
uzyskać odpowiedź na pytanie, czy na pewno? Czy te środki,  
które przeznaczyliśmy, przeznaczyliśmy sensownie? Dziękuję. 

- Pewnie też będzie skierowane tak, że proszę.  
 

Radny Bieniek:- Tak, w sumie, żeby to razem ta wypowiedź zabrzmiała. 
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Powiem szczerze, u nas podobna sytuacja była. Uczestniczymy od jakiegoś czasu 

w tych wszystkich posiedzeniach komisji. Były trzy komisje na temat inwestycji. 
Zastanawialiśmy się skąd w ogóle będziemy brać pieniążki na następne 

inwestycje, były tu bardzo burzliwe i emocjonalne, więc nawet niektóre komisje, 
gdzie bardzo na ostrzu noża, wręcz nawet stawały, decyzje o podejmowaniu 
inwestycji, które są w tej chwili, powiedzmy w takich mocniejszych planach. 

I byłem totalnie zaskoczony na zebraniu wiejskim, gdy usłyszałem o czymś 
takim. Próbowałem to w sposób delikatny, oczywiście Pana Wójta pytać 

na ten temat skąd taki pomysł, tym bardziej, że mamy w planie naszą inwestycję 
sołecką, o której zresztą też już Pan Sekretarz tutaj wspomniał, gdzie już szykuje 
się dokumentacja chodnika, budowy chodnika wzdłuż drogi powiatowej w 

kierunku od wojewódzkiej do Łopatek. I nagle jak króliczek z kapelusza 
wyskakuje inwestycja, a jak mniemam, wielomilionowa, może nawet 

wielonastomilionowa, bo jak mamy teraz odcinek chodnika od Wąwolnicy  
do Nałęczowa, który opiewa blisko 7 milionów, to o czym my rozmawiamy,  
o budowie chodnika pod Celejowa do Wąwolnicy, więc dla mnie to była 

konsternacja totalna. I w dalszym ciągu jest to konsternacją, bo oczywiście też 
przyznaliśmy środki z funduszu sołeckiego na cel tej dokumentacji, tylko ja bym 

w dalszym ciągu bardzo mocno apelował. Może zacznijmy naprawdę realnie 
mierzyć nasze siły na możliwości, bo cały czas nam się mówi z wielu... Nie, 

chodnika oczywiście chcemy, tylko wiemy, że jest to na chwilę obecną nierealne. 
Być może Pan Wójt wie więcej czego my nie wiemy. Tylko, że po prostu to było 
tak szybko wyciągnięte, gdzie nigdy wcześniej, tak jak tutaj Pani radna 

powiedziała, nigdy wcześniej nigdzie to nie wybrzmiało, nawet w ogóle w jakimś 
najmniejszym stopniu. A tuż przed podziałem funduszy sołeckich przyjeżdża Pan 

Wójt z takim naprawdę wspaniałym, z drugiej strony, jakby nie patrzeć,  
to prezentem. Tylko jest też następna też jeszcze sprawa, do każdej inwestycji, 
jeżeli nawet byśmy pozyskali jakiekolwiek dofinansowanie, pamiętajmy o tym,  

że ten wkład własny, a na razie, na chwilę obecną, funduszy na wkład własny  
nie mamy na wiele inwestycji już w tej chwili przygotowanych i chcących 

realizować, bo tak jak Pan Sekretarz wspomniał o tej inwestycji,  
czy termomodernizacji budynku szkoły w Karmanowicach, czy oczywiście 
modernizacji i remoncie strażnicy w Wąwolnicy łącznie z budową garażu, 

jesteśmy na etapie projektów dopiero, projektów. Jeżeli będą pieniądze na wkład 
własny, dopiero skorzystamy z dofinansowania. Pomimo tego, że mamy 

dofinansowanie, my nie mamy na wkład własny na chwilę obecną. I tu się 
będziemy zastanawiać. A co mówiąc o dalszych inwestycjach, naprawdę, 
wielodziesięciomilionowych? Nie rozumiem tego. 

 
- Radny A. Bieniek:- Dziwię się troszeczkę tutaj Pana wypowiedzi, bo ja myślę, 

że jak Pan Wójt przyjeżdża do nas na zebranie oficjalne, to jest w pełni 
świadomy i wie co mówi. I tutaj nie należy kwestionować tych słów Pana Wójta. 
 

Radna E. Tomaszewska: Dlatego się Panu dziwie, Panie Radny, że Pan to robi. 
Ja sądzę, że Pan Wójt wie, co mówi i jest odpowiedzialny za to, co mówi. 

Ja tylko chciałam uzyskać informacje bardziej szczegółowe od Pana Sekretarza. 
 
Sekretarz: 

Pan Wójt jest odpowiedzialny. 
Radna E. Tomaszewska: - ja wierzę, że tak jest i cieszę się bardzo razem  

z mieszkańcami. Tym niemniej te szczegóły chciałabym, żebym i ja i mieszkańcy 
poznali. 
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Sekretarz: Tak że, Panie Radny, proszę troszeczkę optymizmu i wiary w to,  
co się tu dzieje. 

 
Sekretarz. - Szanowni Państwo, tutaj jakby pytanie bardziej do Pana Wójta 
bezpośrednio, bo to Pan Wójt był na zebraniach i mówił, natomiast ja może w ten 

sposób tutaj spróbuję jakby naświetlić sprawę. 
Jak to się działo w przeszłości, no i jak to się dzieje, że... Wiem, że jest pomysł, 

a jak dojść do jego realizacji. I tutaj Pan radny powiedział, że Pan Wójt  
jak  
z kapelusza, jak królika z kapelusza wyciągnął temat chodnika. No tutaj ośmielę 

się nie zgodzić z takim porównaniem, ponieważ na temat chodnika już 
wielokrotnie słyszeliśmy od mieszkańców chociażby Celejowa, od Państwa 

radnych. I z Celejowa i ze Zgórzyńskiego  wpłynęła wręcz chyba petycja czy 
wniosek mieszkańców podpisany, więc nie jest to temat, którego nie było  
i raptem tutaj Wójt coś wymyślił, o czym Państwo nie wiecie, bo wiecie o tym, że 

ten temat był poruszany. A jest też tak, że, podam tutaj na przykładzie tego, co 
się dzieje teraz w Łąkach między Wąwolnicą a Nałęczowem, prawda, no też takie, 

swego czasu, ta inwestycja była mało wiarygodna, no bo potężna inwestycja, 2,5 
kilometra i to nie tylko chodnik, tylko również z wykonaniem całego systemu 

kanalizacji burzowej, która odprowadzi wody tutaj z tych wąwozów. Tutaj dużo, 
dużo trudniejsza i dużo kosztowniejsza inwestycja, która gdzieś kiedyś 
zakiełkowała też na zebraniach wiejskich. Była mowa przez wiele lat o tym 

chodniku. No i w którymś tam momencie też Wójt, właśnie Marcin Łaguna 
powiedział no to może coś róbmy, może jakieś środki, czy mieszkańcy.  

No dobrze, ale w każdym bądź razie, w każdym bądź razie tak to się zadziało. 
Oczywiście radni, mieszkańcy, sołtys też. Gdzieś trzeba zacząć o tym mówić, 
jakieś środki zaplanować. Jest taka zajawka. My będziemy o tym rozmawiać  

i dyskutować chyba, Szanowni Państwo. Jest na wniosek Wójta, na pomysł Wójta 
mieszkańcy, zdaje się trzech sołectw, odpowiedzieli pozytywnie w czasie zebrań, 

więc to nie jest coś, co sobie Wójt wyssał z palca, tylko jest to realna potrzeba 
mieszkańców tej gminy. I teraz żeby, Pani mówi, Pani radna powiedziała, 
ja sobie zanotowałem, czy na pewno będzie. Dzisiaj nie powiemy czy będzie  

na pewno. Jak planowaliśmy chodnik w Łąkach też nie wiedzieliśmy, czy będzie 
na pewno, ale trzeba by od czegoś zacząć, jakieś pojęcie mieć w ogóle, bo dzisiaj 

nie wiemy, jaki to jest koszt, z czym to się je w ogóle, a żeby coś zaplanować, 
trzeba mieć tą podstawę. Trzeba wiedzieć jaki zakres, jaki koszt. I dlatego 
zaczęliśmy od koncepcji, pamiętacie Państwo, przeznaczyliśmy środki 

na koncepcję, powstała koncepcja, jak to ma wyglądać w ogóle, właśnie jak  
z tymi wodami itd., skąd, dokąd, gdzie oświetlenie. Koncepcja została 

zaakceptowana przez nas. Oczywiście to wszystko jest konsultowane, bo droga 
jest wojewódzka, przypomnijmy, inicjatywa jest po stronie Wójta, a droga jest 
wojewódzka, czyli jeszcze to trzeba na poziomie zarządu województwa uzgodnić, 

czy oni też jakby widzą tę potrzebę, czy będą w tym partycypować,  
bo  

tu partycypują w kosztach chodnika, w Łąkach, więc do czego zmierzam,  
że potrzeba jest, nie jest to królik z kapelusza wyciągnięty, jest to na podstawie 
wniosków mieszkańców i może jest czas właśnie, żeby się tym zająć. Może, nie 

wiem czy dokumentacja w przyszłym roku. Nie wiem. Ja osobiście, a troszkę 
jakby w tym też już siedzę parę lat, widziałbym to w ten sposób, że właśnie 

też jakaś koncepcja, odcinek cały przeanalizować od Wąwolnicy bo tak, mamy 
później Karmanowice, jeszcze Kolonia, jeszcze później jest Celejów, 
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przeanalizować na których odcinkach, no bo pewnie nie na całej długości, 

skonsultować to z mieszkańcami. Może jakąś koncepcję, później być może 
etapami to realizować. Szanowni Państwo, potrzeba jest. Zgodzicie się, żeby  

to za 5, 6, może 8, może 10 lat coś było, trzeba o tym zacząć myśleć i Wójt taką 
inicjatywę podejmuje. Temat trudny, na pewno trudny, bo będzie kosztowny, ale 
od czegoś trzeba wyjść. Tak że no nie naigrywajmy się z tego. Tak się zaczyna 

planować. W Łąkach mamy inwestycję prawie 7 mln zł. Kto przypuszczał  
z Państwa, że takie, że my będziemy, będzie nas stać, żeby tę inwestycję 

zrealizować w jednym etapie? Nikt nie przepuszczał, Wójt też nie przypuszczał  
i my tutaj w urzędzie, że to zrobimy w jednym etapie, ale podjęliśmy się tematu, 
nawet była, tak już na etapie koncepcji, rozpatrywaliśmy, też w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich, dyskutowaliśmy, podział na pewne etapy, pewnymi etapami, żeby 
te inwestycje realizować i zobaczcie, co się stało. Stało się tak, że rzeczywiście, 

byliśmy przygotowani, mieliśmy dokumentację, są środki finansowe, były  
do wzięcia. Złożyliśmy wniosek, realizujemy przy minimalnym wkładzie gminy. 
Oczywiście kosztowała nas dokumentacja 100 tys. zł, kosztowała nas koncepcja 

37 tys. zł, ale dzisiaj realizujemy inwestycję, która pewnie nikt by się nie 
spodziewał, że coś takiego wyjdzie, więc tutaj też, myślę, małymi krokami. 

Oczywiście bierzemy i Wójt bierze pod uwagę to, jaka jest sytuacja finansowa. 
Wiemy, dyskutowaliśmy dwa miesiące temu bardzo szczegółowo na dwóch 

komisjach chyba bodajże jak podejść do realizacji tych wszystkich inwestycji. 
I teraz, tak jak mówiłem, planujemy budżet na przyszły rok. Być może 
mieszkańcy już zasygnalizowali, jakie środki tam w ramach chcą z funduszu, 

żeby nie realizować funduszu, tylko te środki, które na fundusz miałyby 
iść, żeby poszły na tę dokumentację, bo to trzeba wycofać z funduszu, 

bo my nie możemy obcej inwestycji realizować, pomniejszymy fundusz tutaj 
sołectwa, a te środki w ramach budżetu byśmy tutaj przesunęli. No, zobaczymy, 
technicznie jeszcze jak to będzie. Oczywiście Państwo o tym będziecie 

decydować. Jest jakby wskazanie mieszkańców, jest wskazanie Wójta, że być 
może pora jest ten temat rozpocząć. Tak jak mówię, planować, a za kilka lat, 

trudno dzisiaj powiedzieć, bo rzeczywiście sytuacja jest trudna bardzo.  
I w państwie, i w kraju, i w każdej gminie, zresztą w państwie i ogólnoświatowa. 
Nie wiemy, co nas czeka tak naprawdę. Mobilizacja na wschodzie jest. Nikt nie 

wie, co nas czeka, ale my musimy, naszym zadaniem w samorządzie, zadaniem 
Wójta, który jest menadżerem gminy jest planować i przewidywać i mieć wizję 

na przyszłość, tak że podejdźmy do tego naprawdę, proszę, na spokojnie, 
będziemy to dyskutować. Nikt na siłę, żadnej inwestycji nie dopcha, 
bo wiemy jaka, jaka jest sytuacja. Będziemy to analizować i Państwo podejmiecie 

decyzję i wyznaczycie kierunek i w tym kierunku będziemy tutaj działać. 
I Wójt na pewno się z tym zgodzi. Tak że myślę, że inicjatywa jest słuszna, tylko 

bardzo trudna, skomplikowana w dzisiejszych czasach, ale jeśli jest zajawka, jest 
temat. Pani radna jedna, Pani radna druga, bo Pani ciągle o tym mówiła, o tym 
chodniku, więc to jest światełko, pierwsze światełko w tuneliku w kierunku, żeby 

doprowadzić kiedyś za kilka lat, żeby ten chodnik mógł powstać, więc  
na spokojnie i zobaczycie, tyle rzeczy się dzieje, zobaczcie. O tym, co mówiłem, 

przecież takie sprawozdanie jak my w gminie Wąwolnica mamy z realizacji 
inwestycji, to naprawdę ja nie wiem czy, tutaj w gminy, w okolicy tak mają, daj 
Boże, mają pewnie też dużo inwestycji, bo są dobrzy zarządcy w gminie i dobrzy 

radni, no ale u nas jest tego dużo. Jest dużo, więc potrafimy planować, potrafimy 
pozyskiwać pieniądze i potrafimy to realizować. Jesteśmy w tym dobrzy, 

wszyscy, nie tylko tu urzędnicy, tylko też tutaj z Państwem radnymi współpracuje 
się bardzo dobrze, naprawdę, to ja tutaj chcę powiedzieć też, że myślę, że razem 
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naprawdę możemy jeszcze dużo fajnych rzeczy zaplanować, a z tego, co słyszę, 

mamy jeszcze ponad półtora roku tej kadencji, więc jeszcze sporo dobrych rzeczy 
zaplanujemy dla tej gminy. 

Przewodnicząca Rady: to ja tak od razu się odniosę trochę do tego, co Pan 
Sekretarz powiedział i sprostuję. Inicjatywa chodnika w Łąkach nie była Wójta, 
tylko moja. Wniosek składałam ja, ja chodziłam za podpisami, więc cieszę się, że 

Pan Wójt teraz inicjatywę co do chodnika przejął na siebie, o którym ja zresztą 
bardzo często powtarzałam, że jeżeli będzie chodnik zrobiony w Łąkach należy 

ciągnąć dalej chodnik od Zgórzyńskiego w kierunku Celejowa, bo też są bardzo 
niebezpieczne miejsca, jak najbardziej, ale tak jak mówię, jest sprostowanie. 
Panie Sekretarzu, pamiętam ile mnie to kosztowało, bardzo dokładnie, pamiętam 

jak spojrzeliście na mnie, kiedy ja złożyłam ten wniosek, ile czasu musiałam 
czekać na to, żeby była ta koncepcja. 

Pamiętam, że fundusz sołecki przeznaczyliśmy cały na ten chodnik. Wiem,  
ile mnie to kosztowało i nie raz mieliście mnie dosyć też wiem o tym, ale ja nie 
odpuszczałam i powiedzmy, że po 6 latach doczekałam się tej inwestycji. 

Tak że jestem wdzięczna. Nie powiem, że nie, bo dzięki Bogu dobrze się to moje 
dreptanie, dokuczanie Wam zakończyło i życzę moim radnym, żeby też kiedyś 

doczekali się tego, że będziecie mieć ten chodnik. Zresztą ja będę Was wspierać 
bardzo mocno i mam nadzieję, że dojdzie to, że połączymy ten Nałęczów, 

powiedzmy z Kazimierzem. No może się kiedyś uda. Chociażby na nie, zróbmy  
to zróbmy to, żeby było przez naszą gminę ten chodnik, prawda? - No, ale mówię 
no tu musiałam to sprostowanie zrobić, bo niestety to była moja krwawica,  

nie Pana Wójta i doskonale pamiętam jaka była reakcja i też mówiono o tym, 
że to raczej się nie da zrobić, po czym się okazało, że jednak się da, że jest taka 

możliwość. Czekałam, czekałam aż się doczekałam. 
Radna Tomaszewska: ja chciałam tylko tak powiedzieć odnośnie do tego, co Pan 
Sekretarz mówił, że tutaj absolutnie, ja to co powiedziałam, to gwoli wyjaśnienia 

i głównie mieszkańcom wyjaśnienia, nie żadnego naigrywania się, czy czegoś 
takiego. To jest jedna rzecz, ponieważ ta kwestia, o której Pan wspomniał,  

ja  jestem pełna szacunku jak najbardziej do wszelkich inwestycji, które tutaj są. 
Rzeczywiście jest bardzo dużo i to jest wielkie uznanie dla Pana Wójta, dla władz 
tutaj, że  udaje się tyle zrobić w gminie i to, co Pan Sekretarz powiedział, nie wie 

Pan, jak to dopchniemy. Właśnie o to mi chodzi, że ja też w tej chwili się 
zastanawiam jak my to dopchniemy. A słowa Pana Wójta na zebraniu były 

jednoznaczne i konkretne. W przyszłym roku robimy dokumentację i to zdanie 
odnosiło się do mieszkańców zebranych w świetlicy w tym dniu. I ja dlatego 
poruszam ten temat, ponieważ mieszkańcy są w tej chwili pewni, że w przyszłym 

roku robimy dokumentację. Tak to zostało jasno sprecyzowane. My z radną 
poddałyśmy to w wątpliwość, twierdząc, że rzeczywiście dyskutujemy tutaj 

ostatnio nad ucinaniem inwestycji, nad trudną sytuacją, nad kryzysem, o którym 
Pan Sekretarz też wspomniał, o którym wszyscy wiemy i zdajemy sobie może 
bardziej sprawę z tego niż każdy mieszkaniec inny, który nie uczestniczy w 

posiedzeniach rady nad stanem budżetu i nad planem na lata najbliższe i w tym 
planie też nie ma nigdzie wzmianki, do tej pory nie było o chodniku, prawda? 

W planie budżetu na lata następne, ani słowa i stąd jest, stąd jest ta moja 
wypowiedź. Głównie po to, żeby wyjaśnić mieszkańcom, którzy teraz już są, 
powiem, potocznie cali w skowronkach. W przyszłym roku mamy dokumentację. 

My już te pieniądze przeznaczyliśmy, bo ja rozumiem to wszystko, o czym Pan 
mówi, że trzeba mówić, że trzeba dyskutować itd. Robimy dokumentację i my 

wtedy przeznaczamy pieniądze, ale tu się stała sytuacja odwrotna.  
My przeznaczyliśmy pieniądze na to, na dokumentację, a o dokumentacji nikt nie 
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wspomina. I ja jestem ciekawa, bo teraz Pani Skarbnik będzie przedstawiała nam 

budżet na rok przyszły. Czy w tym budżecie będzie zawarta ta dokumentacja? 
O to chciałam zapytać. Jeżeli tak, to z całym szacunkiem i dla wszystkich nas to 

będzie wielka radość niewątpliwie. I to będzie ten początek, o którym Pan 
Sekretarz wspomniał, początek inwestycji, która w przyszłości, mamy nadzieję, 
 będzie zrealizowana, tak jak Pan Wójt wspomniał nam, czas trwania, znaczy 

trwałość dokumentacji to jest 3 lata. Zatem gdyby dokumentacja została 
zrealizowana w przyszłym roku, mamy jeszcze 4 lata od dnia dzisiejszego i do 

rozpoczęcia inwestycji ewentualnie. Ja tylko chciałam, żeby jeżeli ktoś nas 
słucha, może jedna osoba, a może dwie. Miał czytelną informację odnośnie tej 
sytuacji. Tylko tyle. A jestem naprawdę pełna uznania do tego co robimy. Tylko 

też zdaję sobie sprawę z trudności i chciałabym, żeby ta konkretna sytuacja, 
konkretnie wyjaśniona, jasno i czytelnie. Przeznaczyliśmy 8 tys. Co mamy z nimi 

zrobić w tej chwili? Czy rzeczywiście przeznaczyliśmy je zgodnie  
z przeznaczeniem, że to będzie, czy nie? Tylko tyle. 
 

Radny Rukasz: - Ja na początku chciałem przyznać rację Pani Przewodniczącej, 
bo odnośnie potrzeby chodnika w Łąkach była rozmowa już w pierwszej kadencji. 

Na początku w ogóle, w kuluarach dużo o tym rozmawialiśmy, tylko wtedy  
nie było takich możliwości i to chciałem też powiedzieć radnym z Celejowa  

i Karmanowic, że to nie jest tak, że na pewno w tym roku będzie ta 
dokumentacja, lepiej nawet, że będzie za dwa lata, nawet trzy i za te pięć, sześć 
nawet będzie ten chodnik. Lepsze to, niż w ogóle miałoby o tym nie być rozmowy 

i ta realizacja by była w ogóle odrzucona na dalszy plan. Tak więc lepiej 
poczekać, niż w ogóle odpuścić. 

 
Radna B.Pruchniak: - Ja chciałam tutaj potwierdzić. My mamy świadomość, 
że to nie nastąpi w przyszłym roku. Natomiast taki przekaz został wygłoszony  

w obecności naszych mieszkańców, którzy po prostu na początku bojowo 
nastawieni do Pana Wójta, usłyszeli tę informację i po prostu byli  

w skowronkach, bo Pan Wójt powiedział, że w przyszłym roku robimy 
dokumentację, później zaraz będziemy robić chodnik. Ogólnie to ten chodnik,  
to my pamiętamy, natomiast my tutaj z Panią Tomaszewską wymieniałyśmy się 

spojrzeniami, mając w pamięci słowa, jakie padały na komisjach. Pamiętałyśmy  
o czym tam rozmawiałyśmy, rozmawialiśmy, nad czym się zastanawialiśmy. Stąd 

nasze zdziwienie, tak można  delikatnie ująć. Natomiast my mamy świadomość, 
że jest pewna kolejność, fantastycznie, że Łąki, bo Łąki to w ogóle była tragedia, 
więc fantastycznie, że to się zaczęło. My napisałyśmy podanie, wniosek, 

napisałyśmy petycję, ponieważ chciałyśmy rozpocząć taką oficjalną ścieżkę, 
oficjalną procedurę, żeby coś się zaczęło dziać, żeby to głośno wybrzmiało, że my 

ten chodnik w Celejowie potrzebujemy, w innych miejscowościach oczywiście też. 
My odpowiadamy za Celejów, tak? I my mamy świadomość, że tak, jak by 
machina już, zostało powiedziane, że my chcemy, ale mamy świadomość, że jest 

pewna kolejność, że jest budżet, który musimy dostosować dla wszystkich. 
Celejów nie jest jedyną miejscowością w gminie. Są inne potrzeby. Budżet jest, 

to jest jakaś taka ograniczona ilość. Mamy to wszystko w  świadomości.  
Stąd nasze zdziwienie, dlaczego przekaz Pana Wójta był taki, a nie inny i ile w 
tym. 

- Chodzi nam o wyjaśnienie konkretnie czy to był, bo przekaz był konkretny, 
robimy w przyszłym roku. 
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Radny  A Bieniek - Żeby to też jasno wybrzmiało. Ja nie jestem, broń Boże, 

przeciwny tej inwestycji, sam też za nią za pieniążkami na ten projekt 
głosowałem oczywiście. Tak jak tutaj Pan radny powiedział, że wcześniej, 

gdy dotyczyło to chodnika w Łąkach były rozmowy w kuluarach. No właśnie, 
przynajmniej były jakieś rozmowy na początku w kuluarach. Tutaj sami 
doskonale wiecie, że nie było żadnych rozmów do tej pory. Chyba, że Wy coś 

wiecie na ten temat, bo ja nie pamiętam, żeby było wspomniane. Oczywiście, że 
mieszkańcy już kilkukrotnie mówili o tym, że jest potrzeba. Być może najgłośniej 

w tej kwestii wypowiadali się mieszkańcy Celejowa, natomiast u nas też jest 
odcinek bardzo trudny, łączący dwie części miejscowości przy drodze 
wojewódzkiej, część zalesiona, gdzie jesienią wygląda to bardzo paskudnie 

i wtedy ciężko, więc oczywiście, dlatego też my do tego podeszliśmy 
ze zrozumieniem, tylko dlatego to określiłem jako mianem takiego królika  

z kapelusza z tego względu, że nic wcześniej nawet w kuluarach nie było o tym 
rozmowy i dlatego z tego powodu byłem zdziwiony, bo gdyby była jakakolwiek, 
nawet najdrobniejsza wzmianeczka, to nie byłbym taki zdziwiony, dlatego to tak 

porównuję to do tego królika z kapelusza. Ale żeby było jasne. Nie jestem 
przeciwny temu, tylko oczywiście w miarę możliwości, tak jak to będzie budżet 

nas pozwalał i jestem świadomy, że jest to na pewno bardzo odległa inwestycja. 
 

Sekretarz: - Ja wiem doskonale, że nasze inwestycje są bardzo już napięte, 
aczkolwiek wierzę w naszego Wójta, że może rozmawiał już z władzami 
województwa, no bo to jest droga wojewódzka i bardzo często uczęszczana czy 

przez pielgrzymów, czy tutaj przez mieszkańców, że może tak nasunął takie 
argumenty właśnie władzom,  że jest taka duża potrzeba, że oni w następnych 

latach zgodzą się partycypować w kosztach i to w takich znacznych, żeby nas nie 
obciążać na chwilę obecną. 
 

Radna E. Tomaszewska - Ja chcę powiedzieć, że rzeczywiście, zgadzam  
się z Panem Radnym Rukaszem. Ja też wierzę i dlatego o tym powiedziałam  

i dlatego chcę potwierdzenia konkretnego i żeby mieszkańcy wiedzieli. Mamy te 8 
tysięcy na chodnik przeznaczyć, czy na coś innego? To jest konkret i jeszcze  
w jednej sprawie, w tej chwili jak już mówię o tych 8 tysiącach, o funduszu 

sołeckim, to mam tutaj też prośbę do Pana Sekretarza teraz, żeby w przyszłym 
roku już ten przetarg może nawet pod koniec tego roku zorganizować, bo nasze 

drogi gminne są w stanie krytycznym w tej chwili, ponieważ w tym roku nie 
zostało nic zrobione i raczej nie zostanie. Zatem, żebyśmy mogli od początku 
przyszłego 

roku coś zacząć robić z drogami gminnymi i wtedy te pieniądze 8 tysięcy,  
co przeznaczyliśmy, właśnie nie wiemy, co mamy zrobić czy drogi, czy ten 

chodnik, no to musimy wiedzieć, to są pieniądze, które są dla nas bardzo cenne. 
 
Skarbnik:- Pani radna, jakby co, to przesunięcie, przesunięcia są, więc w trakcie 

roku będziecie mogli przesunąć jak się nie doczekacie projektu. 
 

Radny Dariusz Guzek: - W niedzielę jadąc samochodem mijałem się z trzema 
jednostkami straży pożarnej. Jak się później dowiedziałem, jechały one do 
mieszkańca Rogalowa, ponieważ no wpadł mu kot do studni i uważam, że trzy 

jednostki do jednego kota, no to kogoś poniosła wyobraźnia. Wiadomo, że to też 
jest za nasze pieniądze gminne płacimy za te akcje, no i coś by należało uczynić 

na przyszłość, aby takie akcje nie miały miejsca. 
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Radna D. Kolibska: - To ja tylko dopowiem, że z tego co się orientuję to była 

tylko jedna jednostka z naszej gminy. Była to OSP Wąwolnica, a dwie jednostki 
to były z Puław, tak że tutaj, to żeby tak gwoli wyjaśnienia, że to nie były 

Karmanowice, czy Rąblów, jeszcze dodatkowo do tej Wąwolnicy, jednak tylko 
Wąwolnica. To nie jest pierwszy przypadek kota w gminie Wąwolnica. 
 

Ad. 11 Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 11.13 Przewodnicząca zamknęła 
obrady XXXV sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 
Podjęte na sesji uchwały stanowią załączniki do protokołu. Sesja została 

opublikowana na stronie:https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/30114/xxxv-
sesja-rady-29092022.htm 
 

Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   
 

…………………………………….. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura                    

 
…………………………………….. 

  

 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 


